
Rada Gminy Raszyn 

Radni - Sesja 

Protokół nr 5/2018 

V Sesja w dniu 27 grudnia 2018  

Obrady rozpoczęto 27 grudnia 2018 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 01:26 dnia 28 

grudnia 2018.  

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 

2. Marek Bańburski 

3. Krzysztof Będkowski 

4. Andrzej Górecki 

5. Janusz Hoffman 

6. Grzegorz Janiszewski 

7. Henryka Koper 

8. Ireneusz Koper 

9. Ryszard Kowalczyk 

10. Elżbieta Kuczara 

11. Agata Kuran-Kalata 

12. Dariusz Marcinkowski 

13. Anna Matracka 

14. Sławomir Ostrzyżek 

15. Tadeusz Pawlikowski 

16. Teresa Senderowska 

17. Beata Sulima-Markowska  

18. Ewa Surmacz 

19. Wiesław Szustak 

20. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski otworzył obrady V Sesji 

Rady Gminy o godz. 16: 00, przywitał zebranych na sali, stwierdził quorum i zapytał o 

wnioski do porządku obrad. 

Pani Henryka Koper złożyła wniosek o przyjęcie ślubowania Pani Teresy Bąk w punkcie 2.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Marcinkowski poinformował, że po 

przeprowadzonej rozmowie z Biurem Wyborczym uzyskał informacje o możliwości 

przeprowadzenia ślubowania po okazaniu oryginału dokumentu zaświadczającego wybór na 

Radną Gminy Raszyn.  

Pani mecenas udzieliła informacji, że w przypadku otrzymania od Komisarza Wyborczego 

aktu wyboru na radną to nic nie stoi na przeszkodzie aby okazała oryginał tego aktu. Po 



okazaniu przez Panią Teresę Bąk oryginału zaświadczenia o wyborze na radną nie ma 

przeciwskazań do złożenia przez Panią Teresę Bąk ślubowania na tej sesji.  

Odbyła się dyskusja dotycząca kopii przedłożonego zaświadczenia oraz publikacji w 

Biuletynie Informacji Publicznej.  

Pani mecenas Elżbieta Zawisza poinformowała, że oficjalnym dokumentem urzędowym 

poświadczającym akty prawne jest publikacja w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Mazowieckiego a nie informacja w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski poinformował, że w 

momencie uzyskania informacji o publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Mazowieckiego bądź przedstawieniu przez Panią Teresę Bąk oryginału zaświadczenia o 

wyborze na Radną Gminy Raszyn zostanie przeprowadzone ślubowanie.  

Pani Beata Sulima- Markowska złożyła wniosek o przesunięcie puntu 13 dotyczący apelu do 

puntu 3.  

Pan Andrzej Górecki złożył wniosek o przesunięcie punktu „Sprawy różne” do punktu w 

godzinach 18:00-20:00 tak aby mieszkańcy mogli uczestniczyć.  

Pan Andrzej Zawistowski złożył wniosek o przesunięcie punktu 11 do punktu przed 

Wieloletnią Prognozę Finansową.  

Pani Teresa Senderowska złożyła wniosek formalny o ogłoszenie przerwy do czasu 

dostarczenia oryginalnego zaświadczenia przez Panią Teresę Bąk.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o ogłoszenie przerwy do czasu dostarczenia oryginału postanowienia 

Komisarza Wyborczego przez Panią Teresę Bąk.  

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 7, wstrzymuje się : 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (7) 

Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Dariusz Marcinkowski, Anna 

Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Ewa Surmacz 

wstrzymuje się (2) 

Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) 

Marek Bańburski, Tadeusz Pawlikowski 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę. 

Wznowienie obrad.  

 



Obyła się dyskusja dotycząca dostarczenia postanowienia Komisarza Wyborczego przez 

Panią Teresę Bąk.  

Przewodniczący Pan Dariusz Marcinkowski poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone przez 

radnych.  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o przesunięcie punktu 13 do punktu 3.  

Wyniki głosowania 

za: 20, przeciw: 0, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

za (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

 

Głosowano w sprawie: 

Przesunięcie punktu 15 do punktu 4.  

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 11, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

NIEOBECNI (0) 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła przyczyny procedury podjęcia uchwały budżetowej na rok 2019 oraz 

wieloletniej prognozy finansowej 2019-2030. 

Pan Andrzej Zawistowski wycofał swój wniosek.  

Głosowano w sprawie: 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 

Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 

Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 



PRZECIW (1) 

Henryka Koper 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Górecki 

NIEOBECNI (0) 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji. 

 

Pani Henryka Koper poinformował, że radni którzy nie posiadali mandatu w poprzedniej 

kadencji nie będą brali udziału w głosowaniu.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXI sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Agata Kuran-

Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 

Kuczara, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 

BRAK GŁOSU (3) 

Henryka Koper, Teresa Senderowska, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (0) 

 

3. Uchwała w sprawie wystosowania apelu do mieszkańców dotyczącego ograniczenia 

używania wyrobów pirotechnicznych na terenie Gminy Raszyn. 

 

Pani Beata Sulima- Markowska omówiła projekt uchwały informując o przyczynach potrzeby 

wprowadzenia apelu. Poinformowała, że mieszkańcy zwrócili się z prośbą o wystosowanie 

takiej formy komunikatu w celu zwrócenia uwagi na zwierzęta, które w okresie sylwestra 

znajdują się z ciężkiej sytuacji.    

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wystosowania apelu do mieszkańców dotyczącego ograniczenia 

używania wyrobów pirotechnicznych na terenie Gminy Raszyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 



NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/25/2018 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2019” 

 

Pani Beata Adamiak omówiła projekt uchwały. Poinformowała o corocznym uchwalaniu tego 

typu uchwały w związku z tym nie podlega konsultacjom społecznym. Udzieliła informacji co 

zawiera program oraz zwróciła uwagę o broszurach, które zostały dostarczone dla każdego 

radnego celem ich zapoznania. Zadania zawarte w programie są realizowane co roku, w 

przypadku realizacji nowego zadania zostaje umieszczone w programie.  

Obyła się dyskusja w temacie profilaktyki alkoholowej, sprzedaży alkoholu po godzinie 22:00 

oraz pytania o prowadzone zajęcia w weekendy.  

Została wprowadzona autopoprawka.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2019”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/26/2018 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Raszyn na rok 2019” 

 

Pani Beata Adamiak omówiła projekt uchwały. Poinformowała o charakterze prowadzonych 

działań, które w głównej mierze są skierowane do dzieci i młodzieży. Udzieliła informacji o 

środkach zabezpieczonych w budżecie na realizację wszystkich zajęć. 

Obyła się dyskusja dotycząca ilości osób uzależnionych oraz rodzajów uzależnień.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raszyn 

na rok 2019”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 

Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, 

Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 



Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

BRAK GŁOSU (2) 

Jarosław Aranowski, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Będkowski, Dariusz Marcinkowski 

Uchwała nr V/27/2018 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci i 

młodzieży” na lata 2019 – 2023. 

 

Pani Elwira Rogowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały. Poinformowała, że uchwała dotyczy podwyższenia kryterium dochodowego 

umożliwiającego dofinansowanie posiłków dla dzieci i młodzieży. Program, który jest 

przedstawiony w uchwale dotyczy posiłku w szkole i jest również narzędziem dodatkowym 

dla dyrektora szkoły w celu pomocy dzieciom poprzez umożliwienie korzystania z posiłków. 

Jest to pierwszy krok do pomocy dzieciom w  trudnej sytuacji zarówno w szkole ale również 

w rodzinnym domu.  

Mieszkaniec zaproponował aby została zorganizowana ogólnie dostępna lodówka dla 

przekazywania pokarmów, aby najbardziej potrzebujący mogli skorzystać z pomocy w takiej 

formie.  

Wójt Gminy poinformował o możliwościach korzystania z banku żywności, programu który 

jest realizowany w gminie.  

Została wprowadzona autopoprawka w § 1.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci i 

młodzieży” na lata 2019 – 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/28/2018 

7. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych. 

 

Pani Elwira Rogowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały. Poinformowała, że uchwalenie projektu uchwały przygotowanego na tą sesję 

przyczyni się do zwiększenia możliwości pomocy w postaci wsparcia finansowego ze 

środków gminy dla osób potrzebujących a w szczególności dzieci.  



Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 

Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

BRAK GŁOSU (2) 

Jarosław Aranowski, Beata Sulima-Markowska  

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/29/2018 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Marcinkowski ogłosił komunikat o zbiórce 

pieniężnej dla fundacji dzieci „ Zdążyć z pomocą” orgaznizowana zbiórka pod hasłem 

„Każdy może być Świętym Mikołajem”.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy. 

Wznowienie obrad.  

 

8. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2018 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

 

Skarbnik Gminy Raszyn omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że wydatki 

niewygasające są to wydatki zaplanowane i rozpoczęte w roku 2018, a zostaną zakończone w 

2019. Faktury za te zadania zostaną zrealizowane w roku 2019 z terminem nie późniejszym 

niż do 30 czerwca 2019r. Środki na te wydatki w dniu ostatniego grudnia zostaną przekazane 

na specjalnie założone do tego celu konto wydatków niewygasających.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2018 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 



Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/30/2018 

 

9. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2018. 

 

Skarbnik Gminy Raszyn omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że zmiany dokonane w 

projekcie uchwały zostały dokonane w paragrafie wpływy z opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego na wniosek Przedszkola w Sękocinie. Dokonano analizy 

wszystkich przedszkoli i zostały wprowadzone zmiany. W załączniku wydatki dokonano 

przesunięć pomiędzy paragrafami i są dokonane na wnioski szkół i przedszkoli.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2018. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/31/2018 

10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2018-2030. 

 

Skarbnik Gminy Raszyn omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej polegały na aktualizacji planowanych dochodów i wydatków na rok 

2018. Dokonano aktualizacji w wykazie przedsięwzięć polegający na zmianie limitów na rok 

2018. Zostały wprowadzone zmiany w środkach na: zimowe utrzymanie dróg, pozwolenia 

wodno-prawne, segregacja odpadów, miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

zakup usług telekomunikacyjnych, oświetlenie uliczne, wodociągi.   

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2018-

2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 



PRZECIW (5) 

Andrzej Górecki, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 

Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/32/2018 

11. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na 

lata 2019-2030. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Jarosław Aranowski odczytał opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii projektu uchwały- WPF 2019-

2030.  

Skarbnik Gminy Raszyn omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że Wieloletnia Prognoza 

Finansowa na lata 2019-2030 obejmuje załącznik nr 1 zaś załącznik nr 2, który stanowi 

wykaz przedsięwzięć obejmuje lata 2019-2025, gdyż do 2025 gmina posiada najdłuższe 

zobowiązania wynikające z podpisanych umów cywilno- prawnych. Dochody, wydatki, 

przychody, rozchody na dzień 30 września 2018 r. zostały przedstawione szczegółowo każdy 

element na który składa się uchwała prognozy wieloletniej. Wieloletnia Prognoza Finansowa 

ma zabezpieczać długoletnie funkcjonowanie jednostek gminnych, pozwolić na zachowanie 

struktury poszczególnych kategorii wydatków, zabezpieczyć środki na obsługę długu, środki 

niezbędne do zrealizowania zadań ujętych w WPF.  

Pan Andrzej Zawistowski Radny Gminy Raszyn zadał pytanie: jakie są planowane wydatki w 

latach 2020-2023 na remonty, modernizację dróg? 

Wójt poinformował, że projektowanie dróg jest procesem długim, zaś budowa dróg jest w 

systemie jednorocznym dlatego są ujęte w uchwale budżetowej. Rozliczenie zadania w 

postaci wykonanego projektu następuje w roku następnym, dlatego, tego typu zadania 

znajdują się w WPF. Budowa dróg w Gminie Raszyn jest wprowadzona do budżetu na rok 

bieżący z uwagi iż tego typu inwestycje zazwyczaj kończą się w jednym roku a w przypadku 

dofinansowania ze środków zewnętrznych jest opatrzone umową jednoroczną.   

Pan Andrzej Zawistowski złożył wniosek o wprowadzenie poprawek do WPF.  

Pani Skarbnik wyjaśniła  co zawiera wykaz w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan Andrzej Zawistowski zwrócił uwagę o zgłoszeniu przez Koalicję Obywatelską wniosku 

do budżetu na rok 2019. Wprowadzenie tych poprawek spowoduje zmiany w WPF, dlatego w 

momencie odczytania wniosku należałoby się zastanowić ponieważ wpłynie  on na zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Pan Andrzej Zawistowski zawnioskował o wykreślenie w 

wykazie ulic sformułowania „i inne” ponieważ zadaniem rady gminy jest określenie 

konkretnych zadań które realizuje organ wykonawczy. Pozostawienie tego zapisu może 

skutkować, że żadna z wymienionych ulic nie zostanie wykonana a zostaną wykonane te inne.  

Pan Sławomir Ostrzyżek zapytał o powód braku zgłoszenia proponowanych poprawek na 

żadnej komisji które obradowały przy przygotowaniu projektu uchwał. Wprowadzenie 

poprawek zgłoszonych na tej sesji może skutkować zmianą w Wieloletniej prognozie 

finansowej.  

Pani Skarbnik poinformowała, że naniesienie zmian proponowanych skutkuje 

wprowadzeniem zarówno do WPF jak i do budżetu. Każda zmiana powinna zostać 

przegłosowana przez Radę i pociąga za sobą przeliczenie kwot w poszczególnych 

paragrafach.  

Pani Mecenas przedstawiła procedurę uchwalenia WPF oraz budżetu.  



Pani Teresa Senderowska zwróciła się do rady o stosowanie przepisów które mówią że  kluby 

radnych mają prawo do wniosku o wprowadzenia poprawek i odczytanie tych poprawek.  

Pan Andrzej Zawistowski odczytał wniosek klubu radnych o wprowadzenie zmian 

proponowanych do projektu budżetu. 

Odbyła się dyskusja dotycząca odczytanych przez Pana Andrzeja Zawistowskiego wniosków.  

Pan Wiesław Szustak zwrócił się z zapytaniem: jakie są skutki nie przyjęcia uchwały w tym 

roku.  

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn odpowiedział na zadane pytanie informując o środka 

przeznaczonych na rok 2019 dla wydziału komunikacji, płatności w systemie oświatowym, 

opłat za faktury i inne.      

Wójt poinformował, że ustalenie budżetu opiera się na wnioskach sołtysów, zarządców osieli, 

radnych. Przedstawił elementy na co są wprowadzone środki w budżecie i czego dotyczą.  

Pani Skarbnik uzupełniła wypowiedź Wójta w temacie wynagrodzeń na umowę zlecenie oraz 

w zakresie zakupu usług pozostałych.     

Pan Andrzej Zawistowski złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przeniesienie 

projektu uchwały do dalszego procedowania w Komisji Budżetu.  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przeniesienie projektu uchwały WPF do dalszego 

procedowania w Komisji Budżetu.  

 

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 11, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

NIEOBECNI (0) 

Pani Teresa Senderowska zwróciła się do Wójta z pytaniem dotyczącym pozycji „kary i 

odszkodowania”; czy gmina przewiduje jakieś kary w roku 2019. 

Wójt poinformował że zapis „kary i odszkodowania” posiada taki zapis, w ramach tego 

zapisu zostają wypłacane odszkodowania za grunty przejęte pod drogę jak i wynikające z 

decyzji podziałowych wydawane przez gminę na wniosek właścicieli gruntów.  

Pan Tadeusz Pawlikowski poinformowała, że na komisji budżetu głosowano również w 

temacie środków na zakup samochodu dla straży pożarnej i członkowie jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ten wniosek nie podając konkretnych środków z uwagi na brak 

szczegółowych informacji o jakich kwotach mowa. Po przedstawieniu informacji w temacie 

środków na dofinansowanie pojazdu dla OSP złożył wniosek formalny o zakończenie 

dyskusji i przejściu do głosowania nad projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały 

WPF.  

 



Wyniki głosowania 

za: 11, przeciw: 2, wstrzymuje się : 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

przeciw (2) 

Henryka Koper, Wiesław Szustak 

wstrzymuje się (7) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa 

Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Jarosław Aranowski odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2019-2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

PRZECIW (7) 

Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-

Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Bąk 

Uchwała nr V/33/2018 

 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski poinformował, że z uwagi 

iż przy omawianiu WPF został również omówiony projekt uchwały budżetowej rozpocznie 

się dyskusja.  

Pan Andrzej Zawistowski poinformowała, że w związku z odczytaniem wniosków do zmian 

budżetowych w poprzednim punkcie wnioskuje o głosowanie nad przedstawionymi 

wnioskami.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 



Wznowienie obrad.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Jarosław Aranowski odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2019.  

Pan Tadeusz Pawlikowski Przewodniczący Komisji Budżetu odczytał wnioski i opinie 

wszystkich komisji stałych.  

Przewodniczący poszczególnych komisji stałych przedstawili kilka słów dotyczących 

opiniowanego projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Sławomir Ostrzyżek odczytał treść opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pan Tadeusz Pawlikowski Przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił wnioski z komisji.  

Pan Andrzej Górecki złożył wniosek aby przesunąć kwotę 50 000 zł z „obsługi kancelaryjnej” 

na opracowanie koncepcji monitoringu.  

Pani Teresa Senderowska zwróciła uwagę na większą szczegółowość w przygotowaniu 

materiałów na sesję.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Marcinkowski poddał pod głosowanie wnioski 

złożone na sesji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek z Komisji Budżetu o wprowadzenie ul. Prostej do działu projekty. 

 

Wyniki głosowania 

za: 14, przeciw: 6, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 

Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 

Szustak 

przeciw (6) 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-

Markowska , Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wprowadzenie poprawki nr 1 do planu budżetu na rok 2019.  

 

Wyniki głosowania 

za: 8, przeciw: 12, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (8) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 

przeciw (12) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (0) 



 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wprowadzenie poprawki nr 2 do planu budżetu na rok 2019 - w tabeli 2a.  

 

Wyniki głosowania 

za: 8, przeciw: 11, wstrzymuje się : 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (8) 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa 

Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

przeciw (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

wstrzymuje się (1) 

Andrzej Górecki 

NIEOBECNI (0) 

 

Pan Wiesław Szustak poprosił o reasumpcję głosowania z uwagi na problemy techniczne, 

które spowodowały nieprawidłowe zagłosowanie zgodnie z jego wolą.  

 

Głosowano w sprawie: 

Reasumpcja głosowania wniosku o wprowadzenie poprawki nr 1 do planu budżetu na rok 

2019. 

 

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 11, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Bąk 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wprowadzenie poprawki nr 3 do planu budżetu na rok 2019 - w tabeli nr 2a.  

 

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 11, wstrzymuje się : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-



Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

NIEOBECNI (0) 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o przesunięcie środków z rozdziału 754 w kwocie 50 000 na działanie opracowania 

koncepcji monitoringu.  

 

Wyniki głosowania 

za: 9, przeciw: 10, wstrzymuje się : 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

przeciw (10) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Ewa Surmacz 

wstrzymuje się (1) 

Ryszard Kowalczyk 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Bąk 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Zaręba poinformował, iż w projekcie budżetu na rok 2019 

przekazany dla wszystkich radnych w wyniku prac urzędu jak i wniosków które wpłynęły 

zostały wprowadzone autopoprawki. Wójt przedstawił radzie wszystkie autopoprawki 

wprowadzane do pierwotnego projektu budżetu na rok 2019.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Pana Wójta o wprowadzenie autopoprawki .  

 

Wyniki głosowania 

za: 11, przeciw: 0, wstrzymuje się : 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

za (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

wstrzymuje się (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 



 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2019. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

PRZECIW (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/34/2018 

 

13. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi 

Pruszkowskiemu 

 

Pan Michał Kucharski Wice- wójt Gminy Raszyn omówił projekt uchwały. Poinformował, że 

jest to dofinansowanie związane z obsługą mieszkańców wydziału komunikacji w Raszynie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr V/35/2018 

14. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

 

Wójt Gminy Raszyn Pan Andrzej Zaręba przedstawił sprawozdanie z bieżącej działalności i 

poinformował o: 

- przeprowadzonych przetargach na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Janki oraz 

Sękocinie Nowym w ramach projektu „Uporządkowanie gospodarko wodno- ściekowej”; 



- przetarg na odbiór odpadów komunalnych związany z odbiorem odpadów z jednostek 

organizacyjnych gminy, urzędu, opróżniania koszy ulicznych, likwidacja dzikich wysypisk; 

- renowacji i rozbudowwie Austerii; 

- poinformował również przedstawieniach związanych z wieczorem wigilijnym, jakie odbyły 

się w naszej gminie; 

 

15. Sprawy różne. 

 

Pan Andrzej Zawistowski zapytał o przetarg na odbiór odpadów z jednostek organizacyjnych, 

w związku z brakiem wyłonienia firmy jak będzie wyglądał odbiór odpadów z tych jednostek.  

Wójt poinformował o możliwości przedłużenia umowy z firmą odbierającą odpady w chwili 

obecnej z uwagi na zapisy w umowie.  

Pani Beata Sulima- Markowski podjęła temat przetargu na odławianie zwierząt z terenu 

gminy oraz o ogłoszeniu tego przetargu w krótkim terminie składania ofert.  

Pan Jarosław Aranowski zapytał czy schronisko Paluch korzysta z infrastruktury gminnej. 

Wójt poinformował o wystosowaniu pisma do Prezydenta Miasta Stołecznego o możliwość 

szerszej współpracy ze schroniskiem na Paluchu.  

Odbyła się dyskusja w temacie kuriera raszyńskiego, jego rzetelności, aktualności oraz 

obiektywizmu.   

 

16. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Marcinkowski poinformował o propozycjach 

terminach sesji na najbliższe pół roku.  

 

17. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan 

Dariusz Marcinkowski zamknął obrady V Sesji o godz. 1:26 dnia 28.12.2018 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Raszyn 

Przygotował(a): Urszula Dąbek  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


